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5 июня 2024 г.

Proč je chudé obyvatelstvo Afriky „zlatým zdrojem“,
který Rusko potřebuje

putin-today.ru/archives/208524

V článku o Sahelu jsem zmínil, že v regionu žije více než 150 milionů
lidí. A když si vezmeme obyvatelstvo dalších afrických zemí
loajálních Rusku (SAR, Alžírsko, Džibutsko, Zimbabwe atd.), tak se
můžeme dostat na 300 a 400 milionů.

Tato populace, jak známo, je však extrémně chudá a dokonce
strádající. Zde není nejzaostalejší vesnice v Nigeru:

A na ty nejzaostalejší je lepší se nedívat, jsou tam jen slaměné
chatrče a ženy v bederních rouškách.

Proč tedy toto chudé, často negramotné a jistě nesolventní
obyvatelstvo nazývám „zlatým zdrojem“?

 Nejde jen o to, že je to levná pracovní síla. Přesněji přesně naopak.
Abychom pochopili pointu, podívejme se zeširoka na to, co se stalo v
globální ekonomice v posledních staletích.
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Vezmeme-li kapitalistickou ekonomiku, pak nemůže existovat bez
neustálého růstu. Tak funguje kapitalismus, Marx vás nenechá lhát.

To je důvod, proč jsou kapitalistické země tak znepokojeny růstem
HDP. Měří to v procentech - my máme 1% růst, máme 3%...

Chcete-li růst ekonomiky, musíte vyrábět stále více zboží. Myslím, že
je to zřejmé.

Pro stále větší produkci potřebuje někdo všechno toto nové zboží
koupit. A protože populace ve vyspělých zemích (obvykle) klesá,
bylo vynalezeno mnoho různých triků, jak stimulovat produkci.

Například půjčky. To je hlavní nástroj stimulace poptávky. Jen si
představte, jak málo aut by bylo na ulici, kdyby nebylo půjček na
auta. Aneb jak málo by se postavilo bydlení, nebýt hypoték. O
chytrých telefonech, televizích, dovolených a svatbách na úvěr
obecně mlčím.
Nebo záměrné snížení kvality zboží. Každý ví, že moderní auto
je v porovnání s kvalitou aut před 25 lety prakticky jednorázový
výrobek. A nejde o to, že zapomněli, jak se to dělá... Jde jen o
to, že když budete dál vyrábět kvalitní auta, tak kdo bude
kupovat nová? A tolik rodin už má 2-3 auta, takže vyrábět auta,
která je třeba po 5 letech vyhodit na skládku, je jedním ze
způsobů, jak udržet továrny nad vodou
Marketingové triky ve stylu „vyšla nová kolekce oblečení, ale
kdo nosí tu starou, je blázen“. Kdyby člověku před 200 lety řekli,
že musí přestat nosit úplně normální, silné, téměř nové kalhoty,
protože „to už nenosí“, pravděpodobně by si zkroutil prst na
spánku. No, pokud to není městský dandy, samozřejmě. Ale teď
je to normální. Lidé spěchají s nákupem nových iPhonů každý
rok, i když sotva 10 % dokáže vysvětlit, proč nějaký vůbec
potřebuje.
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Prostřednictvím půjček, nižší kvality a marketingu se vyspělým
zemím podařilo ze své populace vymáčknout maximum. Konzum už
byl povýšen na kult, ale každý kult má své meze.

No, nemůžete si kupovat nové auto každý měsíc - to je absurdní. A
do kuchyně nemůžete dát 3 myčky a nejíte 15x denně (a to bych si
mimochodem přál) a koukat na 3 televize v jedné místnosti nemá
smysl...

 
Obecně platí, že intenzivní ekonomický růst (tedy v rámci jednoho
trhu) bude muset být dříve či později nahrazen růstem extenzivním
(tedy hledáním nových trhů). A tady se bude nová populace, která
nemá ani auta, ani myčky, ani iPhony, dokonce ani kalhoty, velmi
hodit!
Vezměte si Čínu. Obsahuje 1,5 miliardy lidí, z nichž mnozí se před
50-60 lety příliš nelišili od obyvatel Afriky. Dokonce tam byl hladomor.

Pak si někdo uvědomil, že 1,5 miliardy je úžasný trh! Mohou prodat
spoustu věcí. Tolik. Jen jim nejdřív musíte dát peníze. co jsou
peníze? Je to jen papír, který sám o sobě nestojí za nic.

Ano, taky se nedá dát moc peněz najednou, inflace a všemožné
problémy... Ale postupným zvyšováním bohatství obyvatel Čína už
dosáhla toho, že v ní působí 200 automobilek a ty prodávají
převážnou část svých produktů v samotné Číně jejím vlastním
občanům.

Jako většinu čínského vybavení, oblečení, výrobků – to vše si kupují
sami Číňané, kterých je spousta. Tedy ekonomický růst o 10 %
ročně. Je koho koupit!

Další Čínou je tedy z tohoto pohledu Afrika,
 žije tam kupodivu zhruba stejně jako v Číně (1,41 miliardy).
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A všech těchto 1,5 miliardy lidí je velmi chudých, nemají nic. Nejsou
také příliš náročné na výrobek.

Je nepravděpodobné, že byste prodali Ladu Britovi nebo Němci,
protože jsou zvyklí na BMW a Land Rovery. A rolník z Burkiny Faso
si koupí Ladu a dokonce i Moskvič-412 a bude šťastný, protože pro
něj je to vrchol civilizace. Lepší než osel, na kterém teď jezdí. Jen
kdyby byly peníze...

Hlavní věcí je zde mít čas „obsadit“ (obsadit) tento trh. Aby tam
nemohli přijít Němci, Britové nebo Američané.

A pak – zlepšit blahobyt místního obyvatelstva, aby nakupovalo naše
zboží (od obilí a hnojiv jako nyní až po auta a jaderné elektrárny –
jak se stane později). Díky tomu můžete v Rusku získat mnoho a
mnoho procent růstu HDP.

V naší zemi prostě není tolik lidí, kteří by si mohli koupit tolik zboží,
jaké si mohou koupit Afričané. Proto jsou „zlatým zdrojem“.

Vysvětluji prsty 
 https://dzen.ru

https://dzen.ru/a/ZlzOTAq7yVlFOJfc
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